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Adunarea Generală a 
fost deschisă de către di-
rectorul filialei, Nicu Mi-
halache, care le-a amin-
tit invitaților principiile 
ce stau la baza activității 
organizației, de atâția ani: 
umanitate, unitate, volun-
tariat, imparțialitate etc. 
Cu acest prilej, directorul 
a prezentat și raportul de 
activitate al Crucii Roșii Il-
fov pentru ultimii trei ani, 
a vorbit despre execuția 
bugetară și raportul fi-
nanciar al acestei perioa-
de grele pe care o traver-
săm cu toții. ”În perioa-
da pandemiei, persoane-
lor izolate sub îndrumarea 
autorităților locale le-am 
asigurat pachete igienice 
și hrană în funcție de so-
licitările autorităților locale. 
Remarc trei UAT-uri cu ca-
re am colaborat foarte bi-
ne și aș începe cu gazda 
sediului nostru, partener 
din anul 2004, cel puțin 
de când sunt eu la con-
ducerea Crucii Roșii Filia-
la Ilfov, Primăria Buftea și 
Consiliul Local, autoritățile 
orașului Chitila, comunei 
Chiajna, orașelor Panteli-
mon și Popești-Leordeni. 
Aș vrea să subliniez acest 
lucru fiindcă fără o colabo-
rare strânsă și ajutor reci-
proc nu am fi putut face 
față acestor provocări. Pe 
24 februarie 2022 a înce-
put războiul din Ucraina. 
Primii care au intrat în con-
tact cu această situație au 
fost autoritățile și voluntarii 
de la Ilfov ca reprezentanți 
ai Crucii Roșii, în Vama Si-
ret unde lăsând la o par-
te șocul emoțional a trebu-
it să gestionăm o situație 
pe care o o simulam teore-
tic, dar nu am trăit-o con-
cret până atunci. Împre-
ună cu Comandamentul 
pentru Situații de Urgență 
de la nivelul județului Il-
fov, cu prefect Simo-
na Neculae și cu ceilalți 
reprezentanți de la Prefec-
tura Ilfov am încercat să 
gestionăm situația fiind-

că eram conștienți că va-
lul de refugiați care sosesc 
prin Tulcea și prin Vama 
Siret va ajunge  într-un fel 
sau altul și spre București, 
implicit Ilfov. Cu greu, dar 
am reușit să ne mobilizăm 
cu UAT-urile care au or-
ganizat centre de primire 
refugiați. În prima parte 
au fost cetățeni străini, și 
nu aveam atâtea paturi câ-
te ar fi fost necesare, fiind 
luați cu toții prin surprin-
dere. Acești oameni aveau 
nevoie de produse igieni-
ce și de hrană, un loc de 
dormit și un loc în care să 
locuiască. A fost multe fe-
mei, mame cu copii, per-
soane în vârstă. Nu aș vrea 
să fac o discriminare și să 
numesc doar o parte din-
tre oamenii care au muncit 
și au depus eforturi impre-
sionante zi și noapte. Am 
reușit să facem față cu brio 
acestor situații. Și, deși a 
mai scăzut puțin presiunea 
de pe umerii Crucii Roșii, 
încă mai avem beneficiari 
la Romexpo, pentru care 
bucătăria mobilă a Crucii 
Roșii asigură hrană, apro-
ximativ 700-800 de per-
soane de origine ucrai-
neană. Avem și alte per-
soane găzduite, care mai 
primesc sprijin de la Cru-
cea Roșie. Toate acestea 
le-am făcut cu un singur 
angajat deoarece, acestea 
sunt fondurile pe care ni le 
putem permite, subsem-
natul. Restul sunt volun-
tari. Și în tot acest timp, 
nu am uitat de activitățile 
noastre specifice, cum ar 
fi, educația pentru sănă-
tate. În 2022 am orga-
nizat și am dezvoltat pri-
mul Club al Crucii Roșii la 
Gruiu, al doilea, la Școala 
Gimnazială Nr. 2 Buftea. 
Pentru cursurile de prim-
ajutor organizate de Cru-
cea Roșie Română Filia-
la Ilfov pentru partene-
rii noștri, firme, venituri-
le  s-au ridicat la 70.960 lei 
în 2022. Donațiile, o sursă 
de venituri extrem de im-

portantă, fără de care nu 
am fi putut gestiona pro-
blema refugiaților, primi-
te și de la persoane fizi-
ce, și de la persoane ju-
ridice, s-au ridicat la pes-
te 352.000 lei. S-au chel-
tuit, în total, 359.667 lei. 
Vreau să mulțumesc con-
ducerii care astăzi își în-
cetează mandatul Comi-
tetului Filialei Crucii Roșii 
Ilfov. Pentru prima dată, 
din 2004 de când sunt di-
rector avem un excedent 
de 175.991 de lei. Asta se 
datorează, în primul rând, 
muncii în echipă. Sper 
că bugetul de venituri și 
cheltuieli și-a propus o 
creștere la partea de veni-
turi, cu cel puțin 10%”, a 
spus directorul Niculae Mi-
halache.

”Eu astăzi îmi închei 
mandatul de președinte 
al Crucii Roșii Filiala Ilfov, 
dar rămân în continuare 
membru aici și voluntar. 
Am avut o activitate inte-
resantă și vă mulțumesc 
pentru sprijin. Într-adevăr 
am reușit să trecem pe un 
excedent, însă nu putem 
vorbi de un profit în cazul 
Crucii Roșii. Acest lucru se 
datorează, în primul rând, 
directorului filialei, dom-
nului Mihalache. Au fost 

perioade în care, alături 
de voluntari, a muncit 7 zi-

le din 7. Vreau să vă spun 
că în acest an am fost lu-
at prin surprindere să fiu 
propus pentru a candida 
la funcția de președinte 
al Societății Române de 
Cruce Roșie și voi can-
dida. Vreau să discut cu 
toate filialele și să elabo-

rez un proiect, un plan de 
acțiune care să fie obliga-
toriu pentru toate filiale-
le. Voi candida plecând de 
la următoarele premise: 
să asigurăm o finanțare 
mai bună filialelor. Asta în-
seamnă că trebuie să mo-
dificăm normele metodo-
logice în așa fel încât fili-
alele să dispună de 40% 
din taxa de timbru, în loc 
de 25% cât este acum 
pentru proiecte. Al doilea 
punct ar fi să se renunțe 
la plata cotizației de 1.000 
de lei plătită de filiale că-
tre sediul central. Ar tre-
bui ca filialele să poată să 
participe efectiv la luarea 
deciziilor la nivel național. 
Nu putem să ducem fieca-
re cerere a unei filiale să 

fie discutată la nivel cen-
tral. (…) De asemenea, 
cred că ar trebui să dis-
cutăm cu dr. Raed Arafat 
(care își încheie mandatul 
de vicepreședinte al Cru-
cii Roșii Române, în luna 
mai), competențele în ce-
ea ce privește cursurile de 
prim-ajutor. Cred că aces-
ta ar trebui să fie un atri-
but exclusiv al Societății 
de Cruce Roșie din Ro-
mânia, care să-și dezvolte 
foarte puternic acest de-
partament. Sigur că este 
nevoie de negocieri. Cred 
că președintele Societății 
de Cruce Roșie din Ro-
mânia trebuie să mear-
gă la președintele Româ-
niei, la primul ministru, 
la președinții celor do-
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Crucea Roşie Română - Filiala Ilfov 
Primăria Buftea, joi, 6 aprilie. Cu o zi înaintea 
Zilei Mondiale a Sănătății, membrii Societății de 
Cruce Roșie Română Filiala Ilfov s-au reunit în 
cadrul Adunării Generale și au votat noul Comitet 
Județean al organizației umanitare, menit să 
ducă mai departe, cu succes, misiunea onorabilă 
de a asista persoanele vulnerabile în situații de 
dezastre și de criză, și în următorii ani.

Ionela ChIrCu

BUFTEA

Rămân în 
continuare 
membru aici și 
voluntar”

Viorel Cataramă
fostul președinte 
al Crucii Roșii Ilfov
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uă Camere ale Parlamen-
tului, la președintele Ca-
merei de Comerț și In-
dustrie, la patronate și să 
discute chestiuni punc-
tuale de creștere a veni-
turilor pentru Societatea 
Națională de Cruce Roșie. 
Sigur, noi suntem bazați 
foarte mult pe voluntari-
at, dar sunt activități ca-
re trebuie finanțate. Spre 
exemplu, eu nu concep ca 
o filială să aibă mai puțin 
de trei angajați, nu con-
cept ca un salariu să fie 
mai mic de 5.000 de lei. 
Nu putem să avem filiale 
care funcționează cu un 
singur angajat și acela cu 
jumătate de normă. Pro-
fit de faptul că este pre-
zent și domnul primar al 
orașului Buftea, Gheor-
ghe Pistol, la acest eve-
niment și vin cu rugămin-
tea de a ne oferi un spațiu 
mai mare pentru Crucea 
Roșie Ilfov unde să pu-
tem să mai angajăm încă 
vreo două-trei persoane 
și să ne desfășurăm ac-
tivitatea cât mai bine. Vă 
pot promite că activitatea 
Crucii Roșii Filiala Ilfov se 
va dezvolta(…). Cred că 
fiecare filială ar trebui să 

fie dotată cu cel puțin o 
ambulanță și să fie spri-
jinită ca să poată să fa-
că acțiuni de prim-aju-
tor folosind ambulanța. 
Sunt unele filiale care au 
și fac asta. De ce nu ar 
putea să facă toate? Pu-
tem face depozite zona-
le, câte unul în fiecare 
județ. Putem să facem lu-
cruri importante dacă ple-
căm de la primisa atrage-
rii a cât mai multor fon-
duri și a dezvolta cât mai 
mult activitățile umanitare 
pentru care funcționăm și 
suntem constituiți. Volun-
tarii trebuie sprijiniți, fili-
alele să fie sprijinite. (…) 
Războiul din Ucraina ne-
a deschis oportunități de 
negociere în Europa pe 
care până acum nu  le-am 
avut. Vreau să rămâ-
nă în Crucea Roșie foștii 
președinți care să-și adu-
că o contribuție, fiecare, 
mai mare sau mică, după 
putință”, a spus Viorel Ca-
taramă, fostul președinte 
al Crucii Roșii Române Fili-
ala Ilfov. Pentru implicarea 
și aportul adus pe parcur-
sul întregii sale activități 
în cadrul societății, aces-
ta a primit Diploma de Re-

cunoștință din partea Fili-
alei Crucii Roșii Ilfov. Di-
ploma i-a fost înmâna-
tă cu bucurie, respect și 
prețuire de către directo-
rul Nicu Mihalache.

Marius Ghincea, se-
cretar general al Prefec-
turii Ilfov și membru al 
Crucii Roșii Române Fili-
ala Ilfov, a descris aceas-
tă organizație ca fiind mo-
del de umanitate și dărui-
re pentru noi toți. ”Socie-
tatea Națională de Cruce 
Roșie Filiala Ilfov repre-
zintă pentru noi, Instituția 
Prefectului, un punct de 
sprijin care ne ajută să 
ne îndeplinim anumite 
atribuții prevăzute de Co-
dul Administrativ și care 
se împletesc cu activitatea 
de Cruce Roșie. Sunteți 
olimpicii noștri, și nu în-
tâmplător spun asta, pen-
tru că astăzi se împlinesc 
127 de ani de când au re-
început jocurile olimpice 
moderne. În final, trebu-
ie să remarc că întâlnirea 
noastră are loc în data de 
6, număr sprijinitor, defi-
nind activitatea Societății 
Naționale de Cruce Roșie 
din România”, a spus Ma-
rius Ghincea.

Primarul orașului Buf-
tea, Gheorghe Pistol, și-a 
ex primat bucuria de a fi 
gazdă a întâlnirii. ”Fap-
tul că suntem prezenți cu 
toții aici demons trează că 
acordăm o atenție deo-
sebită acestui eveniment 

și înțelegem importanța 
lui în comunitate. Da-
că în școala generală și 
la liceu am fost mem-
bru al echipajului ”Sa-
nitarii pricepuți” iată că 
în momentul de față 
susțin organizația uma-
nitară Crucea Roșie Ilfov 
ca factor local. Vreau să 
mulțumesc Crucii Roșii Fi-
liala Ilfov pentru sprijinul 
acordat în această peri-
oadă. Vă mulțumim că 
ați avut încredere în noi 

și ați înțeles că Primăria 
Buftea poate fi un parte-
ner de nădejde în derula-
rea unor astfel de proiec-
te de ajutorare. Anii care 
au trecut ne-au demon-
strat cât de actuală este 
misiunea Crucii Roșii. Mă 
refer la perioada de pan-
demie, perioada de primi-
re a refugiaților, așa cum 
foarte bine ne-a precizat 
domnul director Nicu Mi-
halache. Crucea Roșie Il-
fov a fost și va rămâne 
un reper și un exemplu 
la nivel județean, dar și 
național. Aici se formează 
oameni și, din generație 
în generație, le transmi-
tem responsabilitatea vi-
itorului. Doar împreună - 
voluntari, autorități locale 
și centrale, așa cum a pre-
cizat domnul președinte 
Viorel Cataramă, implicați 
și determinați, vom pu-
tea să întărim aceas-
tă organizație umanitară. 
Noi, orașul Buftea, ne do-
rim să fim prinși în stra-
tegia pentru următorii pa-
tru ani alături de Consiliul 
Județean Ilfov, unde sunt 
sigur că veți găsi sprijin 
atât din punct de vedere 
financiar, cât și din punct 
de vedere moral, încu-
rajare a inițiativelor me-
nite de a crește calita-
tea activității Crucii Roșii. 
În calitate de reprezen-
tant al orașului Buftea 
îmi doresc să văd cât mai 
multe parteneriate între 
unitățile de învățământ 
din orașul nostru cu Cru-
cea Roșie Ilfov. Cu toții ne 
dorim să avem voluntari 
încă de pe băncile școlilor. 
Mulțumesc Crucea Roșie 
Ilfov! Le mulțumesc celor 
care au susținut aceas-
tă organizație umanitară, 
voluntarilor și, nu în ulti-
mul rând, celor prezenți 
aici și responsabili la nivel 
înalt, domnului președinte 
Viorel Cataramă, domnu-
lui Nicu Mihalache, dom-
nului Petre Ionel. Dar, ori-
cum, mulțumirile noastre 
nu acoperă eforturile pe 
care dânșii l-au făcut ce-
lor care s-au aflat în ne-
voie. Noilor aleși la con-
ducerea Crucii Roșii Ilfov 
le spun încă de pe acum 
că le doresc un început 
bun, în care provocări-
le să fie transformate în 
experiențe frumoase. Iar 
dvs., domnule președinte 

Viorel Cataramă, vă do-
rim sănătate și putere de 
muncă pentru a continua 
cu aceeași pasiune activi-
tatea dvs. pe tărâmul oa-
menilor aflați în nevoie”, a 
spus Gheorghe Pistol.

Ionel Petre, noul 
președinte ales al 
Crucii Roșii Filiala 
Ilfov

Comisia de scrutin 
a numărat voturile, lide-
rii fiind aleși cu majori-
tate. Sunt oameni care 
susțin activitatea umani-
tară a Crucii Roșii Ilfov, 
de mulți ani. Astfel, noul 
președinte ales este Io-
nel Petre, care a îndepli-
nit timp de două mandate 
funcția de vicepreședinte 
și care activează ca volun-
tar în cadrul organizației 
de peste zece ani. Aces-
ta a explicat că priorita-
tea sa o reprezintă atra-
gerea unui număr tot mai 
mare de voluntari și de 
parteneri pentru extinde-
rea proiectelor și servicii-
lor oferite persoanelor de-
favorizate. Mai mult, noul 
președinte a propus intro-
ducerea în Statutul Filialei 
a funcției de ”Președinte 
de Onoare”, care să fie 
ocupată de Viorel Cata-
ramă, fostul președinte 
al Crucii Roșii Ilfov. Ionel 
Petre a motivat propune-
rea sa, prin faptul că, de 
la preluarea de către Vio-
rel Cataramă a Filialei Il-
fov, activitatea Crucii Roșii 
Ilfov a mers pe o pantă 
ascendentă, conducând la 
mărirea echipei de volun-
tari și înregistrarea unui 
număr mult mai mare de 
realizări. Tot în urma vo-
turilor au fost aleși și cei 
șapte vicepreședinți ai 
Crucii Roșii Române Filiala 
Ilfov. Aceștia sunt: Aure-
lia Isărescu, președintele 
Casei de Asigurări de Să-
nătate Ilfov, Stan Sevas-
ta, Geanina Șerban, Ma-
rius Pantea, Titus Pău-
nescu, Andrei Nica și Da-
niel Predescu. De aseme-
nea, lider al tinerilor vo-
luntari a fost ales Bogdan 
Bobe, voluntarul cu cele 
mai bune rezultate. Fos-
tul președinte Viorel Ca-
taramă a primit votul fi-
lialei pentru a candida la 
funcția de președinte a 
Crucii Roșii Române.
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şi-a ales noua conducere onorifică

Crucea Roșie 
Ilfov a fost și 
va rămâne 
un reper și 
un exemplu 
național”

Gheorghe Pistol
primarul orașului 
Buftea


